
Zápis č. 02 

z jednání Komise pro místní Agendu 21       
konaného dne 27. 6. 2023 

 

Přítomni 
členové: 

Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D., Ivana Hujerová, Tina Honsejková, František Homolka, Alena 
Kejzarová 

Přítomni 
ostatní: 

Mgr. Jan Hruška, Mgr. Anna Stanislavová, Ing. Helena Gajdošová 

Omluveni:  

 Celkem bylo na jednání přítomno 8 účastníků. 
 

 
Program 
jednání: 

 

 Participativní rozpočet 2023 

 Veřejné a mladé fórum 2023 

 Spolupráce s osadními výbory 

 Personální zajištění místní Agendy 21 

 Osvětové akce 

 Různé 

 

 
Předmět 
jednání: 

 
Schválení programu: bez námitek 
 
Průběh jednání: 
 

1. Participativní rozpočet 2023 

Do ukončení podávání návrhů zbývají poslední dny, probíhá živá komunikace  

se zájemci. Zatím je přihlášeno 18 projektů, největší problém je s odhadem 

rozpočtu. V „supervelké“ kategorii je 5 projektů. Několik z nich má ale rozpočet 

na hranici splnění podmínek a je tedy možnost, že se po odborné úpravě projektu 

ještě některé posunou do nižší kategorie.   

Dne 30. 6. končí podávání projektů a bude následovat práce s KAM a dalšími 

odbory na úpravě projektů a jejich přípravě pro hlasování. Na dalším jednání 

komise (5. 9. 2023) by již měly být připraveny k posouzení jednotlivé projekty. Na 

tomto jednání se také domluví podoba hlasování na webu (přiřazení do kategorií). 

V tomto ročníku je vyšší množství projektů, které nesplnily podmínky z důvodů, 

že nebyly na pozemku města, ale šlo o zajímavé projekty, nápady, hacks, což 

svědčí o zvyšování zájmu o své okolí a zapojení kreativity.  

 

2. Veřejné a mladé fórum 2023  

Veřejné fórum se bude se konat 4. 10. 2023 (stůl mladých, stůl 100 klimaticky 

 



neutrálních měst, kde se bude mluvit o implementaci opatření), poté proběhne  

i mladé fórum. 

 

3. Spolupráce s osadními výbory 

Na Odboru územního plánování probíhá diskuze o úpravě hranic osadních 

výborů. Manuál Příručka pro fungování osadních výborů bude představen RM 

jako materiál „na vědomí“, jde o „živý materiál“, který se bude průběžně 

aktualizovat. Dalším krokem by měla být práce na přípravě statutu osadních 

výborů. 

 

4. Personální zajištění místní Agendy 21 

Byly vybrány dvě kandidátky s výbornými zkušenostmi, jedna nastoupí od září, 

druhá od července. Zkušenosti s výběrem na tuto pozici otevírá obecné téma  

– jak je vnímán SML jako zaměstnavatel. Pomoci v tomto mohou metodické listy 

Národní sítě zdravých měst. 

 
5. Osvětové akce (den mobility apod.) 

V září proběhne Evropský týden mobility a Světový den srdce – ideální je šířit  

do komunit informace o těchto akcích a sdílet podněty pro kvalitativní zlepšení.  

V rámci tohoto bodu byl krátce diskutován i dotační fond pro místní Agendu 21 

Libereckého kraje, v němž se na mnoho kvalitních projektů prostředky nenašly. 

Sešlo se více faktorů – vysoké povědomí o fondu a důvěra, nízká alokace peněz, 

nízká specifikace oblastí, ve kterých se žádalo. V budoucnu je potřeba více 

specifikovat aktivity. Často žádaly organizace, které mohly žádat v jiných 

oblastech, např. odborné aktivity v rámci zdravotnictví.  

Předseda komise Lukáš Hájek dále upozornil i na potřebu organizace akcí  

na omezování používání plastů a šetření s vodou v souladu s akčním plánem 

místní Agendy 21. 

 

6. Různé 

Alena Kejzarová upozornila, že 2. 9. bude na Grabštejně probíhat představení 

neziskových organizací spojených s dobrovolnictvím a zároveň upozornila  

na několik možností, jak zapojit více účastníků. 

Další schůzka úterý 5. 9. 2023 v 8:30 

 
V Liberci dne: 
27. 6. 2023 

 

 

Zapsal: Mgr. Anna Stanislavová Ověřil: Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D. 

    

 


